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EEX’s Nordic power liquidity programme drives volume growth in first 
month  

 

The European Energy Exchange (EEX) has seen a significant traded volume growth on its Nordic Power 

derivatives market following the start of the comprehensive liquidity programme on 1 September.  

 

The total monthly volume exceeded 2 TWh, a 334% growth compared to the same period last year, which 

was the highest reported monthly volume in 2025. In September alone, trading volumes exceeded the volume 

level of the total first half of the year (January – June 2025; 1.8 TWh) The first month of the programme also 

saw the first trade in the Norwegian NO3 zone trade, in addition to several trades concluded with System 

Price and other Danish and Swedish Zonal futures.  

 

The EEX member base on the Nordic power derivatives market covers Scandinavian, continental European 

and US-based market participants.   

 

Peter Reitz, CEO of EEX, comments: “While the market is just starting to kick off, it’s positive to see that the 

Nordic trading community, including international and local trading participants, is ready to restore the 

volumes and thus liquidity on this market. We are delighted to see the significant growth over the first month 

of our initiatives and looking forward to working together to drive this trend forward.”  

EEX’s product offering for the region includes both Nordic System Price contracts, the so-called Zonal 

Futures with price determination for each Nordic delivery area, and Implied EPADs, a combination of Zonal 

Futures and the Nordic System Price Futures, which provide the benefit of the location spread effect. This 

setup reduces capital requirements through cross-margining effects.  
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The European Energy Exchange (EEX) is a leading energy exchange which builds secure, successful and 

sustainable commodity markets worldwide – together with its customers and partners. As part of EEX Group, 

it serves international power, natural gas, environmental, freight and agricultural markets, and provides data, 

reporting and registry services. EEX is an enabler of the energy transition and decarbonisation, advancing 

renewables integration through dedicated products and services, including those related to guarantees of 

origin. More information: www.eex.com 
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EEX: Liquiditätsprogramm für nordische Strommärkte sorgt im ersten 
Monat für Volumenwachstum 

Die European Energy Exchange (EEX) verzeichnete nach dem Start ihres umfassenden 

Liquiditätsprogramms für die nordischen Stromterminmärkte am 1. September einen deutlichen Anstieg des 

Handelsvolumens in diesen Märkten.  

Das Gesamtvolumen im September stieg um 334 % gegenüber dem Vorjahresmonat auf über 2 TWh, was 

dem bisher höchsten Monatsvolumen des laufenden Jahres entspricht. Allein im September übertrafen die 

Handelsvolumina das Volumen des gesamten ersten Halbjahres (Januar bis Juni 2025: 1,8 TWh). Im ersten 

Monat seit dem Start des Programms wurde neben mehreren Handelsgeschäften in den System Price 

Futures und Futures für ausgewählte dänische und schwedische Liefergebiete auch erstmals die 

norwegische NO3-Zone gehandelt.  

An den nordischen Stromterminmärkten der EEX handeln Teilnehmer aus Skandinavien, Kontinentaleuropa 

und den USA.   

Peter Reitz, CEO der EEX, kommentiert: „Die nordischen Märkte nehmen langsam an Fahrt auf und wir 

sehen es als positives Signal, dass die internationalen und lokalen Handelsteilnehmer verstärkt Interesse an 

unseren Märkten zeigen und damit die Liquidität erhöhen. Das deutliche Wachstum im September ist ein 

guter Anfang und freuen uns darauf, diesen Trend gemeinsam mit Marktteilnehmern fortzusetzen.“  

Das Produktangebot der EEX für die Region umfasst neben System Price Futures, die gegen den nordischen 

Systempreis abgerechnet werden, auch die sogenannten Zonal Futures mit Preisermittlung für jedes 

nordische Liefergebiet, sowie eine Kombination aus Zonal Futures und Nordic System Price Futures („Implied 

EPADs“), die die Vorteile von Location Spreads bieten. Durch Cross-Margining-Effekte wird der Kapitalbedarf 

für Handelsteilnehmer maßgeblich reduziert. 

 
 
 
Die European Energy Exchange (EEX) ist eine führende Energiebörse, die gemeinsam mit ihren Kunden 
und Partnern weltweit sichere, erfolgreiche und nachhaltige Rohstoffmärkte aufbaut. Als Teil der EEX Group 
bedient sie internationale Strom-, Erdgas-, Umwelt-, Fracht- und Agrarmärkte und bietet Daten-, Reporting- 
und Registerdienstleistungen an. Die EEX ist ein Wegbereiter der Energiewende und Dekarbonisierung und 
treibt die Integration erneuerbarer Energien durch spezielle Produkte und Dienstleistungen voran, 
beispielsweise im Zusammenhang mit Herkunftsnachweisen. Weitere Informationen: www.eex.com   
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